

NO. SOALAN: 31

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TAN SRI DATUK SERI PANGLIMA JOSEPH
PAIRIN KITINGAN [KENINGAU]**

TARIKH : 11 MAC 2014

RUJUKAN : 6474

SOALAN:

Tan Sri Datuk Seri Panglima Joseph Pairin Kitingan [Keningau] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan sama ada Operasi PATI 'Ops 6P Bersepadu' akan berterusan sehingga tidak ada lagi kehadiran orang asing di negara kita khususnya di negeri Sabah hanya adalah orang-orang asing yang sah dan mempunyai dokumen tertentu dan adakah 'Ops 6P Bersepadu' ini akan terus diperhebatkan dengan semangat untuk menunjukkan bahawa Kementerian adalah serius dalam pelaksanaan undang-undang keselamatan negara.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Operasi penguatkuasaan Pendatang Asing Tanpa Izin (PATI) dijalankan secara berterusan di seluruh negara termasuk di Sabah. Kerajaan telah melancarkan Operasi Bersepadu 6P yang diterajui oleh Jabatan Imigresen Malaysia bersama dengan agensi penguatkuasa lain iaitu Polis Diraja Malaysia (PDRM), Jabatan Sukarelawan Malaysia (RELA), Jabatan Pendaftaran Negara (JPN), Jabatan Pertahanan Awam Malaysia (JPAM), Jabatan Pengangkutan Jalan (JPJ), Agensi Anti Dadah Kebangsaan (AADK), Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (APMM), Angkatan Tentera Malaysia (ATM), Pihak Berkuasa Tempatan (PBT), Unit Pencegah Penyeludupan (UPP), Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) dan lain-lain agensi.

Bagi tempoh mulai 1 September 2013 hingga 31 Januari 2014, Jabatan Imigresen Malaysia Negeri Sabah telah melancarkan sebanyak 120 operasi di sekitar negeri Sabah khususnya di daerah Kota Kinabalu, Sipitang, Sandakan, Ranau, Tawau, Lahad Datu, Keningau, Tenom, Kudat dan Semporna. Hasil daripada operasi tersebut seramai 2,693 orang telah diperiksa dan seramai 654 orang Pendatang Asing Tanpa Izin (PATI) telah ditangkap dan ditahan untuk siasatan lanjut bagi kesalahan di bawah Akta Imigresen 1959/63 dan Peraturan-peraturan Imigresen 1963. Kesalahan-kesalahan tersebut termasuk kesalahan di bawah Seksyen 6(1)(c) tidak memiliki pasport dan pas yang sah,

Seksyen 15(1)(c) iaitu tinggal melebihi tempoh yang dibenarkan (tinggal lebih masa) dan Peraturan 39 (b), Peraturan-Peraturan Imigresen 1963 iaitu melanggar atau gagal mematuhi syarat pengeluaran pas.

PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : YB. TUAN WONG LING BIU
KAWASAN : SARIKEI
TARIKH : 11 MAC 2014, SELASA

SOALAN:

YB. TUAN WONG LING BIU (SARIKEI) minta **MENTERI KERJA RAYA** menyatakan dengan lebih terperinci tentang projek pembinaan satu jalan raya dari Sg. Sian Bintangor ke satu jalan yang menyambung jalan ke Tanjong Manis. Bilakah projek pembinaan dimulakan dan berapakah kos pembinaan jalan raya tersebut.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua;

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, projek membina jalan dari Sg. Sian, Bintangor ke Tanjung Manis ialah merupakan projek laluan alternatif yang dicadangkan Kerajaan Negeri Sarawak berbanding cadangan asal projek membina Jalan Penghubung Sarikei ke Tanjung Manis melalui Bukit Hwang yang telah diluluskan sebelum ini.

Kementerian Kerja Raya telah memperuntukkan RM3 juta untuk tujuan mereka bentuk dan melaksanakan kerja-kerja awalan projek tersebut (Jalan Penghubung Sarikei ke Tanjung Manis). Walau bagaimanapun, pada masa kini Kementerian Kerja Raya masih sedang menunggu pengesahan kelulusan dari Kerajaan Negeri menerusi Lembaga Perancang Negeri Sarawak (SPA) mengenai opsyen jajaran jalan utama yang bakal dipilih ke Tanjung Manis. Sehubungan itu, kementerian ini akan berbincang dan mendapatkan pengesahan kelulusan dari Kerajaan Negeri dalam masa terdekat ini untuk menentukan status dan pemilihan pelaksanaan salah satu projek berkenaan.

Sekian. Terima kasih.